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KERAMIKA S TRADICÍ
VOLNÁ MÍSTA V KURZU

DOSPĚLÍ   ÚT 17–18:30 h.
ČT 17 h.  |  18:30 h.  |  19.00–21 h.

www.svc-vsenory.cz
KUPŘEDU DO MINULOSTI ZAKOTVÍ V LETECH   více na str.  12
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 Bc. Jaromír Horáček
 Pražská 375, Dobřichovice

 774 815 744
 info@horacek-catering.cz

www.horacek-catering.cz

Pohoštění formou cateringu  
se zajištěním párty vybavení  

a inventáře na:

firemní akce
(vánoční večírky)

svatby
rodinné oslavy
grilovací akce
(sele, kýta, steaky, býk)

M O N T Á Ž E - S E R V I S - R E V I Z E 

OBERMAN
ALARMS

Pavel Oberman
Čs. armády 229/29, Řevnice

) 603 410 571
info@oberman.cz

www.oberman.cz

zabezpečovací zařízení
JABLOTRON, PARADOX

kamerové systémy 
regulace vytápění

automatizace, ovládání

 
 603 578 032

w
w

w
.kam

narstvibarnabas.cz

KOMPLETNÍ SERVIS
OKEN A DVEŘÍ

(PVC, ALU, EURO)

ZAJISTÍME:

seřízení, promazání,  
pozáruční opravy

výměny vadných skel,  
kování i těsnění

technické návrhy 
zabezpečení

opravy elektrických zámků

Tomáš Havlíček Černošice

 725 711 661
www.servis-oken.eu

ODVOZ SUTÍ  
A ODPADŮ 

KONTEJNERY
(3 m³ / 15 m³ / 17 m³)

DOVOZ ZEMINY, 
ŠTĚRKU,

PÍSKU, BETONU
Ekologická likvidace odpadů

včetně poradenství  
a evidence

 608 365 140 
e-mail: cernydaniel@centrum.cz

Dřevěné terasy,
fasády, pergoly
zakázková výroba

David Pazdera
604 784 759
info@hotovo20.com
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O dění v obci 
se lidé dozvědí 
i z podcastu
Většina radnic informuje své ob-
čany prostřednictvím tištěných 
zpravodajů, e-mailů, SMS zpráv či 
sociálních sítí. V Hlásné Třebani se 
rozhodli jít občanům ještě více na-
proti: spustili podcast nazvaný Kafe 
se starostou. „V  dnešní zrychlené 
době roste obliba podcastů, které si 
můžete poslechnout v autě či ve vla-
ku na  cestě do  práce, při procházce 
nebo běhání,“ vysvětluje starosta 
Tomáš Snopek. Jeho slova v této for-
mě se budou vysílat nejspíše jednou 
až dvakrát měsíčně. 

Poslech je bezplatný, stačí si v mo-
bilním telefonu nainstalovat pří-
slušnou aplikaci. První díl už je on-
line a  najdete ho na  Spotify, Apple 
Podcasts nebo na kanálu YouTube.

in
zerce

Herrmannova 120
252 30 Řevnice

Objednání:
 607 030 090

Otevírací doba:
Po-Pá: 9:00 – 19:00

So: 9:00 – 16:00
Smluvní partner zdravotních pojišťoven.
PŘIJÍMÁME NOVÉ PACIENTY.

optikarevnice.cz 

ZEMNÍ PRÁCE
základové pasy, bazény, jímky, 

dešťové svody, chodníky

Michal Beran
Všenory

tel.: 774 973 575
www.zemniprace-beran.cz

VETERINÁRNÍ ORDINACE
MVDr. Tereza Lázničková (Sophová)

Prevence, diagnostika a léčba nemocí psů, koček 
a drobných savců v domácím prostředí nebo 
v moderně vybavené ordinaci v Řevnicích.

Ordinační hodiny:

PO, ST  14 –19  |  ÚT, PÁ 14 – 17  |  ČT  9 – 12   |  SO  po dohodě
Mimo ordinační hodiny probíhají operace a výjezdy k pacientům.

tel.: 607 106 741 tereza.laznickova@email.cz
Dvořákova 486, Řevnice www.tervet.cz

NOVĚ MOŽNOST ONLINE REZERVACE

Vítěz krajských voleb hnutí ANO zís-
kalo 33,23 procenta hlasů, další v po-
řadí STAN zvolilo 26,91 % voličů, ko-
alici SPOLU (ODS, TOP 09, KDU-ČSL) 
17,56 % voličů. V  krajském zastupi-
telstvu usednou ještě zástupci koali-
ce SPD, Trikolora a  PRO a  uskupení 
STAČILO! – SPOJENÁ LEVICE.

Na krajském úřadě tak zřejmě nastanou 
změny, záleží však ještě, jak se nakonec 
dohodnou tři nejsilnější strany. Dosud 
bylo v  opozici ANO, nyní nabídlo spo-
lupráci i  post hejtmana koalici SPOLU; 

v případě dohody by mělo ANO se SPOLU 
většinu v  65členném krajském zastupi-
telstvu. Se SPOLU jedná ale také hnutí 
STAN.

Ve  středních Čechách dorazilo k  ur-
nám pouze 33,23 % voličů. V  dolním 
Poberouní se účast tradičně pohybo-
vala výrazně nad celorepublikovým 
průměrem, většinou nad 40 %, ve třech 
obcích dokonce nad 50 %. Nejvíce voličů 
dorazilo v Korně (56,18 %), v Nesvačilech 
(54,01 %) a na Mořince (53,03 %). Naopak 
nejnižší byla účast ve  Velkém Chlumci 
(27,51 %) a v Tmani (29,74 %).

Volby v kraji vyhrálo ANO

Foto Petra Stehlíková

Příspěvky za více než 100 tisíc korun se 
podařilo získat díky programu Hlásná 
Třebaň a  Rovina, přidány byly finance 
z hlásnotřebaňského rozpočtu a nová vý-
sadba v Mořinské ulici je na světě! Vedení 
obce veřejně poděkovalo manželům Por-
schovým za promyšlený návrh a skvělou 
realizaci. Když se na ni pojedete podívat, 
vyzkoušíte i nový povrch silnice na Mo-
řinu, který je dílem Středočeského kraje. 

Obec zkrášlily desítky rostlin

Optimalizace trati ve  směru 
z  Karl štejna na  Beroun si 
vyžádala další omezení. 
Od 12. září je zcela uzavřen 
železniční přejezd v  Srb-
sku, a  tak se řidiči do Be-
rouna dostanou pouze 
přes Hostim.

Opatření se týká všech 
vozidel a  potrvá do  26. října. 

Od  2. do  14. října bude přejezd 
mezi 8. a  16. hodinou uza-

vřen i pro pěší. Obec Srbsko 
v těchto dnech nabízí chod-
cům pomoc, volat mají 
na  telefon 311  621  621. 
Navíc zde až do  14.  října 

nezastavují žádné vlaky. 
Na trase do Karlštejna a zpět 

jezdí autobusy.

Přejezd v Srbsku je uzavřen
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  Lety, Pražská 454 (budova tenisové haly)      774 310 296
 automotodetailing@seznam.cz                  AutoMotoDetailing

otevírací doba
po–so 8–18
neděle po dohodě

KERAMICKÁ OCHRANA LAKU
TÓNOVÁNÍ AUTOSKEL | RUČNÍ MYTÍ A VOSKOVÁNÍ AUT

ČIŠTĚNÍ A TEPOVÁNÍ INTERIÉRU

Nejlépe hodnocenou stavbou Středo-
českého kraje 2024 se stala řevnická 
sportovní hala. Verdikt padl na  slav-

nostním vyhlášení ve Slaném. Hala se 
prosadila mezi 34 objekty ve středních 
Čechách. Projekt vytvořil tým archi-

tektů Grido, architektura a  design. 
Sportovní hala propojuje architektu-
ru s funkčností pro širokou komunitu. 
Slouží nejen žákům základní školy, ale 
i sportovním kroužkům a celému měs-
tu. Elegantní design respektuje okolní 
rezidenční zástavbu, zatímco dřevěné 
prvky interiéru a  inovativní osvětle-
ní vytvářejí příjemnou atmosféru pro 
sportovní aktivity. 

Hala se veřejnosti otevřela loni. Měří 
45 × 25 × 10 metrů a má zakulacené rohy. 
Pomocí sítí je dělitelná na  tři menší tě-
locvičny. Do  každé z  nich lze vstoupit 
přímo z  chodby tak, aby návštěvníci 
nerušili zbylé provozy. Všechny tělo-
cvičny mají svou spodní a horní tribunu 
a sklad.

Rekonstrukce hlavního tahu mezi Čer-
nošicemi a  pražským Radotínem po-
kračuje. V  pondělí 7. října začne třetí 
etapa, má trvat do 20. dne tohoto měsíce. 
Režim objízdných tras je předpokládán 
obdobný jako v srpnu. Do té doby se dá 
na Prahu jezdit jedním jízdním pruhem 
Radotínské ulice a směrem od hlavního 

města ulicí U  Vodárny, po  dobu druhé 
etapy jednosměrnou. Vozidla nad 3,5 
tuny ale Radotínskou neprojedou. Jak 
budou omezení související se třetí eta-
pou přesně vypadat, zveřejní město Čer-
nošice na svém webu, v mobilní aplika-
ci V  obraze nebo e-mailem při odběru 
Smart Info.

Krajský titul Stavba roku zamířil do Řevnic

Foto archiv soutěže

Lokálku jezdící po trati 172 ze Zadní Tře-
baně do  Lochovic nahradily autobusy 
XS76, vyjíždějí od  řevnického nádraží. 
Výluka v úseku Liteň–Lochovice platí až 
do 5. prosince. Mezi Zadní Třebaní a Litní 
je provoz vlaků zachován dle pravidelné-
ho jízdního řádu až na první ranní a noční 
spoje (Os 27700 až Os 27733). Rovněž byly 

nahrazeny autobusy. Cestující z Lochovic 
do Zadní Třebaně nedoplácejí rozdíl jízd-
ného při cestě přes Řevnice stejně jako 
všichni jedoucí opačným směrem. 

Kraj rozdělí 13 milionů 
na nové kotle
Středočeští radní schválili další žádosti, 
které vyhověly podmínkám programu 
tzv. kotlíkových dotací pro nízkopří-
jmové domácnosti. Celkem jich bylo 89 
v  hodnotě 13 milionů korun. „V  rámci 
této vlny jsou oprávněnými žadateli lidé 
v důchodu, v invalidním důchodu 3. stup-
ně a ti, kteří pobírají příspěvek na bydlení. 
Další, kdo mají o dotace zájem, ale nespl-
ňují podmínky, mohou využít dotační pro-
gram Nová zelená úsporám, zajišťovaný 
Státním fondem životního prostředí,“ 
upřesnil náměstek hejtmanky pro oblast 
financí a dotací Michael Kašpar. 

Od  září 2024 není možné provozovat 
kotle 1. a 2. emisní třídy a z kotlů na tuhá 
paliva jsou povoleny jen ty, které splňují 
nejméně 3. emisní třídu, tedy zpravidla 
s datem výroby po roce 2000. Hrozí po-
kuta až 50 tisíc korun.

Oprava tahu z Černošic na Radotín má další fázi

Místo motoráčku 
pojedete autobusem

Foto Petra Stehlíková
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Nenechte se 
rozesmutnit 
podzimem

Nové zákazníky DOBNETu  
připojujeme do 48 hodin.
Volejte 277 001 111
Pište na info@dobnet.cz

Užijte si podzimních 
večerů u svižně 
běžících her, 
nezasekávajících 
videí a dynamických 
seriálů. Rozleťte se 
do míst, kam jste to 
v létě nestihli.

www.dobnet.cz/bytovky

Jste naším zákazníkem? 
Gratulujeme. Rychlost jsme 
vám zvýšili automaticky.

Tarif Rychlost/zrychlení Cena/zdražení

Želva  20/20
  50/50

2,5×
290 Kč 
+0 Kč

Zajíc  80/80
  150/150

1,9×
390 Kč 
+0 Kč

Puma  100/100
  350/350

3,5×
490 Kč 
+0 Kč

Sokol  150/150
  500/500

3,3×
590 Kč 
+0 Kč

Váš dobrý soused

Servis
počítačů 

+ Rychlý internet
+ Inteligentní zvonky

Váš dobrý soused

DOBNET, z. s., Palackého 27, Dobřichovice   277 001 111   dobnet.cz  | dobnet.cz

Na optice 
   až 2 Gbps

Máme pro vás připraveny čtyři tarify. 
Nejrychlejší Sokol stahuje i odesílá symet-
rickou rychlostí 500/500 Mbps. Taková 
v  pohodě utáhne nejzběsilejší střílečky, 
ligu mistrů, nekonečný seriál i  video-
hovory s  oběma babičkami současně. 
Cena? Skvělých 590 korun měsíčně.

Pokud se vaše láska k  internetu ome-
zuje na  brouzdání a  posílání e-mailů, 
možná si vystačíte s  nejlevnějším tari-
fem Želva. Jede rychlostí 50/50 Mbps 
a stojí pouhých 290 korun měsíčně. 

DOBNET vám neposkytne jenom inter-
net, ale také komplexní péči o  všechna 
vaše zařízení, bez kterých by vám byl k ni-
čemu: počítače, notebooky nebo domácí 
sítě. K tarifům si můžete přikoupit i sledo-
vání internetové televize se 160 programy 
a desítkami hodin zpětného záznamu. 

Nedovolte podzimní trudomyslnosti, 
ať ovládne vaše dlouhé večery. Zavolejte 
DOBNET 277  001  111 nebo napište 
na  info@dobnet.cz. Většinu nových zá-
kazníků připojíme do 48 hodin.

Přichází podzim, doba rozzářených displejů
Rychlý internet DOBNET létá v bytových domech už několik měsíců, jeho cena ale 
zůstává stejná. Nemohli jsme vás proto stresovat nějakým koncem akce. Pokud 
jste na vlnu ještě nenaskočili, můžete ji stále dohnat: právě teď nebo za měsíc.

Středočeští radní rozhodli o přípravě 
hned několika novinek. Zatraktivní 
se tarif Pražské integrované dopra-
vy, změní se koncepce odbavení ces-
tujících a  rozjedou se další nástroje 
podporující veřejnou mobilitu. Nově 
bude například zaveden jízdní doklad 

pro 1. třídu nebo zejména pro rodiny 
s  více dětmi nižší tarif ve  vybraných 
obdobích (hlavně o  víkendech a  stát-
ních svátcích). Roční kupon bychom 
měli mít možnost zakoupit na splátky 
s tím, že se automaticky obnoví pomo-
cí tzv. Netflix systému.

Cestování v PID brzy bude o něco snazší

Foto Radek Havlíček
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Silné deště a ničivé povodně zasáhly v polovině září 
téměř celou republiku. Dolnímu Poberouní se velká 
voda tentokrát vyhnula, ačkoliv i Berounka vystoupala 
téměř ke druhému povodňovému stupni. Jak to dnes 
vypadá v obcích? Na jakou vodu jsou připravené? 
A co udělaly od poslední devastující velké vody?

Povodním umíme 
čelit lépe než v roce 
2002, ale…

PŘIPRAVUJEME
PRO VÁS

ČTYŘCHODOVÉ 
VEČEŘE

Pro více informací sledujte 
naše sociální sítě.

Rezervace: 702 234 952

www.restauracecorso.cz
náměstí Krále Jiřího z Poděbrad 2, Řevnice

25
10

MENU PŘIPRAVENÉ 
PAVLEM
BUCHWALDKEM 
(b.wine)
pátek 25. října
18:00

22
11

PODZIMNÍ 
ČTYŘCHODOVÉ 
MENU
pátek 22. listopadu
18:00

Letošní povodně byly k povodí Beroun-
ky milosrdné. Řeka se sice vylila mimo 
své koryto, ale nezpůsobila žádné větší 
škody. První stupeň povodňové aktivity 
(úroveň hladiny 260 cm) byl naměřen 
v  pondělí vpodvečer v  Berouně. Řeka 
v královském městě kulminovala v úte-
rý 17. září ve 13 hodin na úrovni kolem 
290 cm. Bedlivě ji sledovaly povodňové 
komise ve všech obcích.

Kdo pomáhal a hlídal hladinu
V pohotovosti byly také místní jednotky 
dobrovolných hasičů. Například karl-
štejnská zásahová jednotka SDH vyjíž-
děla během dnů s „extrémním stupněm 
nebezpečí záplav“ k několika případům 
stromů padlých přes komunikaci, čle-
nové dalších jednotek pomáhali s pytlo-
váním písku, čerpáním vody ze sklepů 
a hlídáním hladiny řeky.

Meteorologové dlouho předem va-
rovali, že se blíží vydatné deště, a  tak 

se obce i lidé mohli připravit. „Situace 
na Berounce byla letos naštěstí v úrovni 
bdělosti. Předpovědi, i  když se průběž-
ně měnily, nenasvědčovaly ohrožení. 
Z  toho vycházela i  komunikace naše-
ho města vůči občanům vedoucí spíše 
k  uklidnění,“ řekl řevnický starosta 
Tomáš Smrčka. Jeho dobřichovický ko-
lega Petr Hampl nezaznamenal během 
nejnapjatějších dnů žádný větší pro-
blém: „Občané byli ostražití, po  zkuše-
nostech s povodněmi v roce 2002 situaci 
nepodceňovali, ale v  naprosté většině 
nepanikařili.“

V obcích fungovalo zastupitelstvo i dob-
rovolníci. „Většina zastupitelů nabídla po-
moc při monitorování hladiny, stejně jako 
někteří obyvatelé z ohrožených lokalit Pod 
Chybou a  ulice K  Ledolamu. Jinak se jelo 
podle zkušeností z minulých let a povodňo-
vého plánu. Hlídat vodu, zkontrolovat cesty 
v kopcích kvůli přívalovému dešti, dát po-
hotovost hasičům, zajistit si písek a pytle. 

Foto Jan NeubertDobřichovice 2002
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Osvědčila se nám komunikace na whatsap-
pové skupině, kde jsme byli v kontaktu i se 
starostou Srbska,” popsala starostka Zad-
ní Třebaně Markéta Simanová.

Tlak na povodí i stavbu hrází
Od největší povodně už uplynulo 22 let 
a od  té doby se výrazně zlepšila infor-
movanost během výstražných dnů. Ale 
zadotřebaňská starostka upozornila 
na  nedostatečnou komunikaci s  Povo-
dím Vltavy mimo záplavy. „Byli bychom 
rádi, kdyby se povedlo dotlačit povodí 
k  tomu, aby pročistilo silně zanesené 
koryto. Součinnost je mizerná, vždyť ne-
jsou schopni ani korigovat staré stromy 
u  řeky. Pak se vše navalí na  jez a  ledo-
lamy a překážka v toku je tu. S Lesy ČR 
o čištění potoka je to totéž. Když je v Be-
rouně druhý stupeň SPA, je to bez problé-
mů.“

V  připravenosti na  velkou vodu je 
stále co zlepšovat. „Udělali jsme dílčí 
opatření, ale bohužel zatím nedošlo k na-
výšení protipovodňových hrází, které by 
ochránily Dobřichovice před více než pa-
desátiletou vodou. Po zkušenostech jsme 
připravenější například k  rychlejšímu 
a  efektivnějšímu informování občanů,“ 
uvedl Petr Hampl. Jako zástupce města 
komunikuje nejen s  Povodím Vltavy, 
ale spolupracuje také s  projekční fir-
mou VRV. „Připravuje pro město projekt 
zlepšení retence vod z přívalových dešťů 
ve  svazích Brunšova, ale spolupracuje 
s  námi a  povodím také na  přípravě do-
kumentace zkvalitnění protipovodňové 
ochrany celých Dobřichovic,“ vysvětlil 
Hampl.

Podle něj jsou Dobřichovice bezpečně 
připraveny na  dvacetiletou vodu a  té-
měř na vodu padesátiletou. „Hráze by se 

ale na  několika místech měly vyrovnat, 
někde jsou totiž o něco nižší, a to jsou prá-
vě úseky, kde dojde k přetečení. Jak jsem 
již zmiňoval, pracujeme na  zvýšení až 
na stoletou vodu,“ doplnil Hampl.

Jeden za všechny, všichni 
za jednoho
Podobně jsou na  tom Řevnice. „Máme 
zpracovanou studii protipovodňových 
opatření s  odolností na  zhruba stoletou 
povodeň. Byla přenesena do nového územ-
ního plánu města. Problém však spočívá 
v tom, že podobné navýšení má smysl, po-
kud ho současně provedou i  okolní obce 
(izolovaně jen na jednom úseku není efek-
tivní). Dosud se to nepodařilo projednat. 
Nyní máme základní ochranu odpovída-
jící zhruba třiceti- až čtyřicetileté vodě,“ 
řekl Tomáš Smrčka.

Zatím se podařil zásah na  Kejnském 
potoce. „Na  kritickém propustku Kejn-
ského potoka v ulici V Luhu pod železnicí 
byla při jeho rekonstrukci vybudována 
nová mobilní protipovodňová uzávěra. 
Město při svých projektech akcentuje cíle 
vedoucí k zadržování vody v krajině, pro-
vedlo i  revitalizaci části tůní za  účelem 
zvýšení retenčního prostoru,“ dodal Smr-
čka.

Mimořádně velká povodeň 
je problém
„Naše město je v  jistém smyslu připrave-
no na  jakoukoliv vodu, ale samozřejmě 
se liší povaha připravenosti. Při pětileté 
situaci jen sledujeme, respektive uzavře-
me cyklostezku na jednom dvou místech, 
kde se řeka mírně vylije z břehů. Připra-
veni jsme i na vodu stoletou či tisíciletou 
v  tom smyslu, že máme povodňový plán, 
povodňovou komisi, respektive krizový 

štáb pro koordinaci, vycvičené a výborně 
vybavené dobrovolné hasiče… Zmíněná 
situace ovšem znamená zalití velké části 
našeho území, město tedy není chráněno. 
Takovou možnost vůbec nemáme,“ uvedl 
starosta Černošic Filip Kořínek.

Podle něj není možné na tak dlouhém 
úseku podél Berounky vybudovat proti-
povodňové stěny nebo valy, a  kdyby se 
to náhodou udělalo, o  to více voda za-
lije protější Dolní Černošice a  Lipence, 
možná i Všenory nebo Radotín. Jedinou 
stavební úpravou v Černošicích je stav-
ba protipovodňové mobilní stěny u  tzv. 
mokropeské pláže, která by zabránila 
opakování situace z roku 2013, kdy voda 
proudící na  fotbalové hřiště nanesla 
velké množství kamenů, štěrku a bláta. 
Nová stěna by tomuto ničivému proudu 
zabránila, i  když k  zaplavení hřiště by 
došlo z  druhé strany, odspodu. Ale bez 
zanesení.

Nejde jen o vodu během záplav
Černošice směřují velké investice 
do ochrany města před dešťovou vodou. 
„Budujeme dešťovou kanalizaci a retenč-
ní/vsakovací nádrže. Za poslední roky jich 
vzniklo několik, největší z nich u základní 
školy v  Mokropsech. Jde současně o  za-
chycení vody v případě silných dešťů a její 
udržení v krajině, tedy naopak snížení do-
padů sucha. Také důsledně dbáme na to, 
aby u nových staveb byly dodrženy povin-
nosti likvidace dešťové vody na vlastním 
pozemku,“ řekl Filip Kořínek.

V  minulých letech zjišťovali pomocí 
speciální techniky ve vytipovaných ob-
lastech nepovolené napojení okapových 
svodů do splaškové kanalizace a u zjiště-
ných provinilců zjednávali nápravu.

Od  povodní 2002 a  2013 Černošice vý-
razně modernizovaly a rozšířily vybavení 
místních hasičů (coby záchranné jednot-
ky). Všichni již mají mnoho zkušeností 
a jsou zároveň v kontaktu s ostatními slož-
kami IZS. Během dešťů výborně fungovala 
komunikace krizového řízení z  ORP Čer-
nošice a také práce meteorologů.

Problémem v  mnoha obcích jsou zá-
plavové zóny. Třeba v  Zadní Třebani 
v  nich trvale žije asi šedesát obyvatel. 
V  zónách se staví, hlavně však černé 
stavby, ostatní jsou jen rekonstrukcemi 
starých rekreačních objektů. „Samotnou 
kapitolou je Ostrov. Zaráží mě, co majitel 
dopustil. Když jsem šla na kontrolu stavu 
řeky, bylo tam mnoho karavanů, a to už se 
šířily zprávy, že bude hodně zle. Nechápu. 
Po tom, co jsem zažila při povodních 2002 
a  dalších, mě to negativně překvapilo,“ 
dodala Markéta Simanová.

Foto Petra StehlíkováBerounka 2024
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777 659 546777 659 546  www.drevo-dolezal.cz

...metry, naštípaná polínka nebo
VÁLCOVÉ BRIKETY až k vám domů!

...trámy, fošny, prkna, latě 
z vlastní pily

PALIVOVÉ
KRBOVÉ
STAVEBNÍ
TRUHLÁŘSKÉ

DŘEVO

Karlštejnská 44, Roblín

Po-Pá 8-16:30
nebo po telefonické domluvě

VÝŠKOVÉ
PRÁCE
• mytí oken a žaluzií demineralizovaným systémem
• mytí těžko přístupných míst lanovou technikou
• mytí pomocí tlakové vody WAP
• čištění okapů, revize střech
• instalace protiholubích zábran a další práce

 Bc. Michal Janeček   Svinaře   774 600 774
 turbochimp@email.cz   www.turbochimp.cz

PRODEJ A PRONÁJEM
rychlý, výhodny, bez starostí

www.csrealitni.cz/makler/pavlina-cerna
 +420 730 779 441

PRODEJ A SPRÁVA
NEMOVITOSTÍ s.r.o.

BYTY POZEMKYDOMY
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Jakou reakci vyvolalo poslední 
varování meteorologů v rámci vedení 
obce a dalších složek? 
Výrazné zpřesnění úhrnu srážek, které 
se naší oblasti mělo týkat, nás samozřej-
mě uklidnilo. Ale povodňová komise 
byla po  celou dobu varování v  pohoto-
vosti a  její členové se střídali při pravi-
delných hlídkách na  nejrizikovějších 
místech. Karlík naštěstí nebývá přímo 
ohrožen řekou Berounkou. Ale pořádně 
potrápit nás umí Karlický potok. A vlek-
lým problémem je při vydatnějších deš-
tích povrchová voda. Nestihne se vsako-
vat v lesích nad Karlíkem.

Obec byla v  době včasného varování 
připravena hlídat jak průtok potokem, 
tak hladinu vodní nádrže nad naší obcí, 
kde se již dlouhá léta snažíme o poměrně 
významné zadržování vody v krajině. Má 
značný dopad hlavně na kapacitu a vydat-
nost našeho jediného zdroje pitné vody.

Co se změnilo od roku 2002? 
Jak situaci jako současné vedení 
města vidíte? V jaké fázi ho předáte 
svým následovníkům?
Změnil se hlavně fakt, že obec má v tuto 
chvíli funkční prostor pro zadržení ur-
čitého množství vody právě ve  vodním 
rezervoáru, kterému říkáme „nádržka“. 
Dále byl přednedávnem zprovozněn 
automatický systém odčerpávání po-
vrchové vody z  nejvíce zasažené ulice 
Za Struhama. O jeho činnosti jsme pravi-
delně informováni přes SMS bránu.

Komunikujete v tomto směru 
s vodohospodáři a dalšími 
odborníky? Sami jsme nyní viděli, 
že živel umí překvapit a podle 
klimatologů si na takové výkyvy 
musíme zvykat.

Musím v  této otázce opravdu upřímně 
pochválit vedení Středočeského kraje, 
které průběžně a na maximum informo-
valo všemi dostupnými kanály a  jejich 
organizace byla z  mého pohledu zvlád-
nutá na jedničku s hvězdičkou.

Na jakou vodu je vaše obec připravena?
Tuto otázku asi nejsem schopna posou-
dit. Žiji v Karlíku už téměř 49 let a znám 
mnohé situace, kdy Karlický potok opustil 
svoje koryto v  chatové oblasti v  Karlic-
kém údolí a voda se rozlila také v západní 
zóně do přilehlých polí. Ale přímo v obci 
je naštěstí koryto dimenzováno na oprav-
du velký průtok. Problém bych tedy oče-
kávala spíše lokální právě z povrchových 
vod, které by se při velkých deštích valily 
z výše položených lesů a mohly by zaplavit 
sklepy nebo níže položené domy. Jsme při-
praveni pomáhat s  ochranou obydlí buď 
odčerpáváním, nebo použitím fyzických 
bariér formou pytlů s pískem. 

Jsou projekty, které byly v plánu 
a nyní probíhají, nebo ještě ani 
nezačaly?
Ano, již léta se snažíme vymyslet a pro-
jektovat vhodnou ochranu před povr-
chovými vodami a  jejich další likvidaci 
v odlehlejší části obce. Prozatím se nám 
ideální řešení nedaří najít. Brání nám 
hustá zástavba a  minimální prostory 
s  možností povrchovou vodu likvidovat 
nebo odvádět do  míst, kde už není ne-
bezpečná. Chybou bohužel bylo zaorání 
či zasypání původních odtokových cest. 
Na  jejich místech vyrostla nová výstav-
ba, která obnovení těchto odvodňovacích 
opatření zkrátka nedovoluje. V  hledání 
dalších řešení ale stále pokračujeme.

Co ještě by se na ochranu proti větší 
vodě mohlo udělat?
Snad by úřady už konečně měly zasáh-
nout při stavění v místech, která jsou ať už 
povrchovou nebo jinou vodou ohrožena. 
Není nic smutnějšího než se dívat na tra-
gické příběhy lidí a  jejich zničených pří-
bytků, když víte, že se tomu dalo předejít. 

Nemáte vlastní sbor hasičů, jak jste 
v tomto směru chráněni?
Finančně se každým rokem podílíme 
na  provozu hasičského sboru v  Dobři-
chovicích. Téma připravila Lucie Hochmalová

Obec sice neleží přímo na břehu Berounky, ale 
Karlický potok a povrchová voda působí při velkých 
deštích lidem potíže. O současné situaci hovořila 
starostka Karlíka Monika Hurtová.

Karlík má funkční prostor 
pro zadržení vody

Jak můžeme pomoci lidem, které postihla povodeň?
Ničivé povodně postihly velkou část naší republiky. Jak můžeme pomoci 

ostatním? Lze se zapojit do celonárodní sbírky nebo poslat finanční příspě-

vek. V našem regionu jako obvykle pomáhá spolek Pomoc od srdce z Řevnic. 

Uspořádal sbírku potravin, vody a hygienických potřeb. Byla odvezena 

do centrálního skladu České federace potravinových bank a poté distribu-

ována do postižených oblastí.

Kam můžete posílat finanční příspěvky?
• Pomoc od srdce Řevnice: číslo účtu 6023680309/0800, VS 44444

• Adra: číslo účtu 66888866/0300, variabilní symbol 391

• Český červený kříž: číslo účtu 333999/2700, variabilní symbol 2404

• Farní charita Řevnice: číslo účtu 2402841821/2010

• Příspěvky můžete zasílat i přes web donio.cz a clovekvtisni.cz.

V případě potřeby funguje 24 hodin denně krizová povodňová linka Středočeského kraje: telefonní číslo 800 440 430.

Foto archiv obce Karlík

dobnet  10/2024
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Narodila jste se v Havířově, žila 
v Ostravě, studovala v Opavě. 
Moravskoslezský kraj nedávno 
zasáhly ničivé povodně, z nichž 
se ještě nějakou dobu bude 
vzpamatovávat. Jak jste prožívala 
uplynulé dny?
Když o tom přemýšlím, je to celý vějíř 
pohledů. Nelze nabídnout odpověď jen 
z jednoho pírka. Přátelé mi posílali 
fotky svých vytopených sklepů, tedy 
osobní smutky. V Krnově jsou to ar-
chivy, podzemní prostory, přicházíme 
o historický odkaz širšího významu. 
Pak přijdu do lesa a tam je skoro sucho 
a na polích bazénky. A protože nejsem 
odborník na vodohospodářství, utíkám 
do dětství, kdy jsme měli úplně zkažené 
prázdniny, protože šest týdnů lilo a lilo 
a my jsme je trávili jen ve stodole u ka-
marádky Lenky, než nás rodiče vyhnali, 
protože jsme takzvaně „zdlachnili“ píci, 
že už by to ani koza nežrala. A nikde 
se kolem nás nevalily povodňové vlny, 
jen kamarádka Lenka dostala výprask, 
protože nás tam pustila… Něco je jinak.  

Jak silné je pro vás téma ochrany 
krajiny a planety vůbec? 
Všichni v mém rodě byli hajní, lesá-
ci. A to určovalo náš vztah k přírodě 

i volný čas. Nebavili jsme se teoreticky 
o žádném pěstování lesa ani o jeho 
ochraně, žili jsme to. Do lesa se chodilo 
zasypávat, nosili jsme seno do „jeslí“, 
v zimě sůl srnkám „na liz“ a my, děcka, 
jsme sbírali žaludy a bukvice, aby 
v zimě měly na přilepšenou. Ačkoliv 
bukvice jsme jim dost ujídali. (smích) 
K ochraně lesa patřilo to, že se musely 
čistit „odháňky“, aby se nesesouvaly 
cestičky, a spousta dalších věcí, které 
nás moc nebavily. Odměnou pak byly 
„srnčí hody“, hra na harmoniku a při-
měřeně sprosté vtipy v partě myslivců. 
Ale to vše byla zábava a normální sou-
část našich povinností, životů a radostí.

Vedete v tomto směru i syna Daniela?
Ano, přestože v Praze je to o něco těžší. 
Dědeček s babičkou ho v Beskydech taha-
li po horách. Mužovi rodiče ho zase spíše 
učili být technicky zručným.  
Hudba, divadlo, geografie, sport, cestová-
ní, to všechno dnes děti mají k dispozici 
a někdy je to zahltí. Dost dlouho ho bavil 
skaut, ale tam to „přepálili“. Nemůžete 
jít v deseti letech z vlčat do „velkých“, což 
znamená, že musíte ujít desítky kilome-
trů. A pak vás nechají v lese přes noc 
takzvaně „na partyzána“, tedy bez spacá-
ku, karimatky, jen v tričku a kraťasech. 
To mělo opačný efekt. Jsem v tom docela 
drsoň a říkám si, že děti nejsou z cukru, 
ale nejsou všichni stejní. Rodiče mi vy-
právěli, že takto často v lese přespali, ale 
byla jiná doba a nebylo to umělé. Nám ta 
přirozenost moc nejde. Buď jsme buchty 
a více o tom mluvíme, než děláme, 

Moderátorka a pěvkyně Martina Kociánová se mimo 
jiné ráda toulá. Její kroky už brzy zamíří do Letů, kde 
bude pravidelně moderovat besedy se zajímavými 
osobnostmi. A kdo zná její dosavadní rozhovory, které 
se většinou vyhýbají hlavnímu proudu, ví, že se máme 
na co těšit. Co nám prozradila ještě předtím, než se 
vydá k Berounce?

Při rozhovoru mám úctu i k člověku, 
s nímž nesouhlasím

PŘEJEME VÁM

ŠŤASTNÝ

NOVÝ ROK 2024

lukkaro s. r. o.
Anežky České 1119, 252 29 Dobřichovice | 739 039 551 | 734 300 274 | hanak@lukkaro.cz | www.ucetnictvi-lukkaro.cz

daně 
a účetnictví

lukkaro s. r. o.

MODERNÍ TÝM HLEDÁ 
POSILY NA POZICI 

ÚČETNÍ.
ODPOVÍDAJÍCÍ VÝDĚLEK
ZAUJALA VÁS NABÍDKA? ZAVOLEJTE

in
zerce

— 
Martina Kociánová
• Televizní a rozhlasová moderátorka, 

mezzosopranistka.

• Vystudovala obor historie 
a muzeologie na Slezské univerzitě 
v Opavě a ostravskou Lidovou 
konzervatoř.

• Pracovala v České televizi, TV Nova, 
TV Prima i v Českém rozhlase.

• Účinkovala v operních domech 
a koncertovala na domácích 
i světových pódiích.

• V roce 2018 spoluzaložila Rádio 
Universum.

• Získala Cenu Gustava Mahlera 
za činnost v oblasti umění 
i Krameriovu cenu za nezávislou 
žurnalistiku za audio cyklus 
Kupředu do minulosti.
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produkce akcí,
eventy

Forsberg.cz

Martina KOCIÁNOVÁ
Lety u Dobřichovic / MMX pivovar

Ivo JAHELKA Jiří STRACH

9. 10. /18:00 21. 11. /18:00

jedinečná beseda s koncertem
Právo včera a dnes

Jedinečná beseda na téma
Co teď a co potom…

a co na to Anděl Páně?

KOUPIT PŘES MOBIL ZDE KOUPIT PŘES MOBIL ZDE

in
zerce

nebo musíme podávat výkony hodné 
reprezentantů. Ale Danny to s námi vše 
absolvoval a to se nezapomíná. 

Doprovází vás syn i při delším 
putování, jemuž holdujete 
s manželem?
Když byl mladší, tak samozřejmě rád. 
Máme chatičku 33 kilometrů od Prahy, 
a tak jsme Dandu učili, aby byl na ni 
schopen dojít sám, kdyby byla nouze… 
Pěkně po osmi kilometrech s odměnou 
na konci. Jezdí s námi na hory lyžovat, 
či spíše my s ním, ale naše historická 
putování ho moc nezajímají. A já se mu 
nedivím. Proč by měl ujít sto kilometrů 
k rodnému domku Františka Křižíka, 
aby se dozvěděl více o jeho obloukové 
lampě? To se nedá vynutit, a tak hledá-
me průsečíky našich zájmů. Nás s mu-
žem to toulání baví, no není to štěstí?  

Vaší velkou láskou je i zpěv. 
Máte na něj čas?
V posledních letech jsem se vrhla 
především na práci v Rádiu Univer-
sum a na pořad Kupředu do minulosti 
a Proč?MK a další a další a hodně jsem 
vytěsnila hudbu. Naštěstí je vesmír 
moudřejší než já a seslal mi další hu-
dební práci. Samozřejmě pořád cvičím, 
chodím na hodiny k Jarce Niederlové, 
na korepetice a učím se nové věci, 
do šuplíku. Je to návyk, jako když si 
jdete ráno zaběhat nebo děláte strečink. 
Ale bez této rutinní přípravy svalů by to 
nešlo. Nejde z ničeho nic uběhnout deset 
kilometrů, stejně jako nelze po dlouhé 
pauze zazpívat celý koncert. Člověk se 
musí připravovat stále. A zrovna teď 
mám za sebou dva koncerty, kdy jsem si 
uvědomila, jak moc mi chyběly. Že jsem 
novinář, ale občas si musím zazpívat 
Laudate Dominum a Stabat Mater, pro-
tože jinak bych uschla. 

Jak jste se „našla“ v Rádiu 
Universum?
Dnes už je to projekt, firma, a já jsem 
nikdy firmu dělat neplánovala. Vznikla 
z nouze, z nemožnosti svobodně vysílat 
ve stávajících médiích. A najednou mi 
dělá radost. Zároveň je to ovšem dřina 
a neustálý stav „být ve střehu“. A kro-
mě toho jsem si vymyslela, že budeme 
platformou pro další kolegy, kteří mají 
co říci, a tak u nás kromě „vlajkové lodi“ 
pořadu Kupředu do minulosti dáváme 
prostor Ládíkovi Větvičkovi, Ivanu Hof-
fmanovi, Markétě Šichtařové, Danielovi 
Sterzikovi... Zkrátka už je to místo, kde 
se můžete dozvědět mnohé. Ale tím více 
musím zpívat. Je to očistné. 

Říká se, že důsledná příprava dělá 
devadesát procent kvalitního 
rozhovoru… 
Když jsem učila na střední a vysoké ško-
le budoucí novináře, vždy došlo na otáz-
ku, v čem je ten grif, že udělám rozhovor 
naprosto s každým? A já jsem jim vždy 
odpověděla: „To si tak den dva děláte 
rešerše, pak je dva dny čtete a bedlivě 
se snažíte vyhnout otázkám, které už 
padly. Pokud byly zajímavé, hledejte, 
jak je rozvinout.“ Nikdy se to dětem 
nezdálo jako dobrý grif. Měly pocit, že si 
nějaký fígl nechávám pro sebe. Nevím 
o něm. Musíte mít ke každému hostovi 
úctu, i k tomu, s nímž nesouhlasíte. Ale 
kromě drilu asi musíte mít i jistý talent, 
příjemný hlas. To vše jsou věci utvářející 
osobnost profesionála. Pracuji dlouho, 
něco jsem se naučila a tvářit se zbytečně 
skromně by bylo nevděčné. A myslet si, 
že umím vše, by zase bylo naduté. 

V čem budou jedinečná setkání, 
která chystáte u Berounky? 
Budou přesně taková, jak jsem popsala 
před chvílí. Setkání lidí, kteří chtějí něco 
říci, něco umějí, něco se dozvěděli, a ti 
obzvláště výjimeční jsou dokonce schop-
ni diskutovat i s těmi, kteří s nimi nesou-
hlasí. Ale hlavně je důležité se setkávat. 
Je to podtitul některých mých pořadů: Je 
čas spolu mluvit. A myslím, že se to umě-
ní diskuse a vzájemného naslouchání 
musíme stále a znovu učit. Člověk by řekl 
„taková blbost, beseda“ a ona je možná 
důležitější než vysoká škola. A někdy je 
čas se třeba jen tak bavit a smát se. Jsou 
to moc důležité disciplíny. Liběna Nová

Celý rozhovor s Martinou Kociánovou, 
ve kterém se mj. dozvíte o největší 
životní výzvě, najdete na webu 
iDOBNET.cz v rubrice  
Zajímaví lidé.

Foto archiv Martiny Kociánové
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Dokumentární portrét s  názvem 
Janžurka uvidíte v  sobotu 5. říj-
na od  19 hodin v  řevnickém kině. 
Citlivým pohledem zpodobnila Ivu 
Janžurovou, ikonu českého filmu, 

televize a  divadla, její dcera, do-
kumentaristka Theodora Remun-
dová. Jako režisérka snímek uvede 
a po projekci s ní můžete také dis-
kutovat.

Besedy Kupředu do minulosti 
zakotví od října v Letech

POZVÁNKY
Food Truck market
Osmý ročník se uskuteční 12. října 
od 10 hodin na náměstí v Řevnicích. 
Návštěvníci ochutnají street food 
speciality z pojízdných občerstvení. 
Součástí marketu budou také trhy 
s  delikatesami, farmářskými pro-
dukty, stánky s  řemeslnými výrob-
ky a hudební doprovod.

Jazzový večer
Koncert Štěpánky Formánkové 
(zpěv) a Ondřeje Hájka (klavír) si po-
slechnete 19. října v 18 hodin v Kul-
turním domě Všenory. Zaznějí šan-
sony a jazzové melodie.

Beseda Radkina Honzáka
Na  zajímavou besedu se známým 
psychiatrem můžete dorazit 15. říj-
na od 18 hodin do Řevnic. Vydejte se 
do  baru Otakar (Corso) na  náměstí 
Krále Jiřího z Poděbrad.

Dotek tužky
Tato expozice je až do konce října k vi-
dění v  Literární kavárně Kulturního 
domu Všenory. Své kresby zde vysta-
vuje 21letá kreslířka Eliška Šůrová.

Podzimní koncert
Zahraje Jiří Stivín, Pavel Nechvíle 
a Kvarteto. Kdy? V sobotu 12. října v 19 
hodin v Kulturním domě Všenory.

Kytarový recitál
 V sále Zámečku v Řevnicích se mů-
žete 20. října od 18 hodin těšit na Jo-
sefa Kantu.

Večer sokolských světel
Na  tradiční sokolskou vzpomínko-
vou akci přijďte 10. října. Svíčky puš-
těné z Hlásné Třebaně přes Řevnice 
do  Dobřichovic připomenou osud 
konkrétního sokolského hrdiny, kte-
rý obětoval život pro svou vlast.

Circus Ponorka vás roztančí
Hudební večírek Circus Ponorka 
a  Karolína Ponocná Kamberská 
se odehraje 26. října ve  20 hodin 
v černošickém Club Kině. Circus Po-
norka představí novou desku Lost 
Angeles, která obsahuje hit Joyride, 
joyride, na  němž hostovala britská 
písničkářka Emily Burns, a skladby 
z filmu Buko od Alice Nellis. Na kon-
certě bude vystupovat i  nadaný 
trumpetista Oliver, syn Alice. Honza 
Ponocný, vystupující jako Circus Po-
norka, je známý skladatel a kytaris-
ta, zatímco jeho žena Karolína je ob-
líbená jako kuchařka a písničkářka.

Moderátorka Rádia Universum Mar-
tina Kociánová vstupuje se svými be-
sedami do  pivovaru MMX v  Letech. 
Každý měsíc tu proběhne setkání se 
zajímavými hosty.

Zájemci se setkají a  pobesedují s  fundo-
vanými hosty na téma Co teď a co potom, 
reflektující aktuální dění, fakta i  pocity, 
které nám různé události přinášejí. „Jinak 
než diskusí věcem na  kloub nepřijdeme, 
a proto si s lidmi tak ráda povídám,“ říká 
autorka projektu Martina Kociánová. 

A dodává: „Moc se těším na osobní setkání 
s vámi.“ Hosty budou postupně Ivo Jahel-
ka a Jiří Strach.

Poprvé vystoupí 9. října v 18 hodin Ivo 
Jahelka. Martina Kociánová s ním bude 
v  jedinečné talk show hovořit na  téma 
Právo včera a  dnes: „Nenechte si ujít 
komponovaný večer plný právnického hu-
moru, ale i povídání o tom, co se aktuálně 
děje kolem nás. To vše v interakci s vámi 
včetně krátkého koncertu jedinečného Iva 
Jahelky.“ Rozhovor s Martinou Kociáno-
vou čtěte na stranách 10 a 11.

Tradiční havelské posvícení vypukne 
v sobotu 12. října v Zadní Třebani. Slav-
nost začne ve 14 hodin a její součástí bu-
dou nejen dílničky, stánky a vystoupení 
kapel, ale také tradiční gastro soutěž 
Balíčkova vařečka, pojmenovaná podle 
bývalého starosty Stanislava Balíčka.

Odpoledne zpestří domácí Třebasbor 
a kapely Los Fotros a D.V. B.V zahradě ve-

dle Společenského domu se těšte na pes-
tré občerstvení, děti zabaví podzimní 
tvoření, hasičská střelnice nebo soutěž 
s  Ostrovanem. Jako každý rok budou 
vyhlášeni vítězové kulinárního klání, 
kam letos zájemci mohou přinést po-
svícenský koláč. Majitel toho nejlepšího 
převezme putovní pohár. Pořádá obecní 
úřad s místními spolky.

Přijďte na Janžurku ve speciální projekci

Na návsi chystají posvícení

Foto archiv organizátora
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Mňam! Svíčková 
opět v hlavní roli
Šestý ročník Festivalu svíčkové 
omáčky – memoriálu Jenufa Šuchmy 
se koná 12. října od 14 hodin na zám-
ku v Dobřichovicích. Jedná se o kul-
turně-společenskou událost, jež 
především baví návštěvníky i  po-
řadatele. K  dispozici bude více než 
deset vzorků svíčkové na ochutnání. 
Akci zaštítila agentura Gei-ša.

Přehlídka amatérských divadelních 
souborů Všenorský Škrpál se usku-
teční během dvou listopadových ví-
kendů: 8. až 10. a 15. až 17. listopadu. 
Festival pořádá Všenorská divadelní 
společnost (VDS) spolu s obcí Všenory 
v místním kulturním domě.

Akce se koná podruhé, navazuje tak 
na  loňský úspěšný start. „Chceme zvidi-
telnit krásný sál kulturního domu i  Vše-
nory jako takové a  dát příležitost spol-
kům, které se na  žádných přehlídkách 
dosud nepředvedly,“ říká principál VDS 
Petr Říha.

Pane principále, jak bude probíhat 
letošní festival? 
Loni se zúčastnilo šest souborů, více 
i  méně známých, včetně domácí Vše-
norské divadelní společnosti. Byli jsme 
překvapeni příznivou odezvou, jak di-
váckou, tak hostujících spolků, takže 
jsme se rozhodli pokračovat každý rok. 
Zatím nesoutěžně, ale do  budoucna by-
chom byli rádi, aby se přehlídka stala 
pro malé obce soutěžní s postupem třeba 
na Krakonošův divadelní podzim. Letos 
to zkusíme nanečisto s  odbornou poro-
tou zastoupenou profesionály i amatéry. 
To je první rozdíl. Dalším je účast větší-
ho počtu divadelních společností a jedné 
kapely. Také zahájení by mělo být slav-
nostnější, s vlajkami Škrpálu a VDS.

Co ještě se bude dít?
Na  zahájení vystoupí hudební skupina 
Whata?!, jež obohatí i slavnostní večerní 

zakončení s vyhlášením vítězů. Soutěží 
se o  čtyři ceny, tedy Škrpály, za nejlep-
ší inscenaci, nejlepší režii, nejlepší he-
recký výkon a cenu diváků. Program je 

nabitý, vystoupí devět souborů včetně 
domácího, každé představení zhodnotí 
odborná i laická porota. Další novinkou 
je vernisáž obrazů Oldřicha Dudka ještě 
před zahájením přehlídky. Jeho komedii 
s názvem Intimní život bulvárního foto-
grafa již zkoušíme, premiéra snad pro-
běhne začátkem prosince. Těší nás, že už 
po jednom ročníku festivalu a dvouleté 
činnosti našeho spolku ho finančně pod-
pořil i Středočeský kraj, což u takto mla-
dých souborů nebývá zvykem.

Proč jste dali přehlídce název Škrpál?
Jednak proto, že jsme od známých do-
stali bednu keramických bot, které 
jsme se rozhodli zužitkovat. A  také 
proto, že Všenory mají mezi našimi 
okolními obcemi tu zvláštnost, že 
se rozkládají pouze na  pravém bře-
hu řeky Berounky (kromě několika 
domků pod tratí), ale zato ve výhrad-
ně kopcovitém terénu. Tyto kopečky, 
kopce, krpály, jichž je u nás skutečně 
nadmíru, vyžadují pořádnou pevnou 
obuv. I  z  dobré boty se po  dlouhém 
používání odtrhává podrážka a obutí 
se mění v  rozbitý škrpál. Amatérské 
ochotnické divadlo je taková dlouhá 
cesta v různých terénech, a než dojde-
te k  nějakým výsledkům či na  úplný 
vrchol, může to mnohdy obnášet i ně-
kolik škrpálů.

Na koho se diváci mohou těšit? 
Letos je toho opravdu požehnaně, de-
vět souborů a jedna hudební skupina. 
Přivítáme jeden z  nejlepších českých 
souborů, který se u nás představil už 
loni, Divadlo Radar, dalšího loňského 
účastníka muzikálové Divadlo Star, 
divadlo z  Berouna a  z  Řevnic včetně 
dětí z  tamní ZUŠ. Já osobně se moc 
těším na  divadelní spolek Pípa platí 
z  Dobříše s  inscenací Blbec k  večeři. 
Samozřejmě nesmějí chybět domá-
cí. Zopakují velmi úspěšný muzikál 
Hrátky s  čertem. Dovolte, abych toto 
povídání zakončil mým dlouhá léta 
používaným sloganem: Ať žije divadlo 
a to naše zvlášť!

Petr Říha: Všenorský Škrpál čeká mnoho novinek

POZVÁNKY
O Plaváčkovi
Pohádku divadla Elf děti uvidí 13. října 
v 16 hodin na zámku v Dobřichovicích.

Bill Barrett a Brad Lewis
Američtí hudebníci předvedou blueso-
vý koncert s foukací harmonikou, zpě-
vem a kytarou 6. října od 19:30 hodin 
U Věže v Dobřichovicích.

O Janu Preislerovi
Přednášku Moniky Sybolové o  jed-
nom z  nejdůležitějších umělců stře-
doevropského symbolismu navštivte 
24. října v 18 hodin v jídelně letovské 
základní školy.

Fotografická výstava
Vernisáž fotografické výstavy Z  cest 
s koncertem Norbiho Kovácse (rovněž 
autor fotografií) a  Olina Nejezchleby 
můžete zažít 16. října v 18 a 19 hodin 
na dobřichovickém zámku.

Od melodramu k opeře
Pavel Kšica (zpěv) a  Filip Martinka 
(klavír) vystoupí 19. října od 18 hodin 
na zámku v Dobřichovicích.

Koncerty v Club Kině
Zajímavé koncerty zaznějí v černošic-
kém Club Kině. 10. října zazpívá Laya 
Zoe, 12. října Acoustic Needles, 17. říj-
na Henrik Freischlader a 29. října Del-
ta Fuse.
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Všenorská divadelní společnost 
a obec Všenory pořádají

DIVADELNÍ
PŘEHLÍDKU

amatérských divadelních souborů

8.–10. 11. a 15.–17. 11. 2024
Kulturní dům Všenory,
Květoslava Mašity 294

Program:

8. listopadu
• 17:00 – Zahájení přehlídky za účasti

hudební skupiny Whata?!
• 18:00 – Všenorská divadelní 
společnost – Hrátky s čertem
(Pohádkový muzikál P. Markova

a Z. Bartákana dle námětu Jana Drdy)

9. listopadu
• 14:00 ZUŠ Řevnice – Děti z literárně

dramatického souboru
Čtyři pohádky / Děti hrají dětem

• 19:00 Divadlo Radar –
Ostře sledované vlaky

(Hořká komedie o dospívání a lásce
s válkou v zádech)

10. listopadu
• 14:00 Divadlo Refektář – Nebožka

(Groteskní jednoaktovka –
autor Georges Feydeau)

• 19:00 Divadlo Radar – Encyklopedie
akčního filmu

(Grazy komedie o neskutečných zážitcích
skutečných youtuberů)

15. listopadu
• 19:00 Divadelní sdružení

HERCI 1. GENERACE Beroun –
Ať žije Bouchon!

(Absurdní fraška nejhranějších současných
autorů Jeana Della a Géralda Sibleyrase)

16. listopadu
• 14:00 Divadelní studio Ivana 
Tamchyny – Na správné adrese

(Ztřeštěná komedie –
autor: Marc Cammoletti)

• 19:00 Divadelní spolek Pípa platí
(Dobříš) – Blbec k večeři

(Francouzská komedie Francise Vebera)

17. listopadu
• 14:00 Divadlo Star – Království z ledu
(Pohádkový muzikál na motivy animovaného 

filmu ledové království)
• 19:00 Slavnostní zakončení 
přehlídky s vyhlášením vítězů

Vystoupí Hudební skupina Whata?!
(Dokonalé rytmy BeatSolčyho –

Filip Rezek, legendární kytara Vojtěcha
Havelky a frontmana Petra Strenáčika)

Předprodej vstupenek: knihovna Všenory, 
Ticketing , Floral Garden Dobřichovice

Tato akce je realizována s finančním 
přispěním Středočeského kraje.

Chcete mít doma spokojené miminko, které viditelně 
prospívá, dobře spí a netrápí ho trávení? Zkuste 
kurz tzv. vaničkování, v němž dostanete odborně 
zábavný návod na to, jak své dítě správně držet, cvičit 
s ním, koupat ho a třeba i masírovat. Kde? Přímo 
v černošickém Ottománku, který má teď na podzim 
dokonce první lekci zdarma!

Vaničkování děti uklidní, 
otuží a pomůže jim proti 
bolavému bříšku

Pokud jste prvorodičky, je kurz naprosto 
ideální k tomu, abyste si už od počátku 
osvojily správné návyky a  získaly se-
bevědomí při manipulaci s  miminkem. 
Zaručený úspěch ale má u všech rodičů 
a hlavně – u jejich miminek. 

Jak kurz probíhá a proč byste 
ho měli zkusit
Na vaničkování se svou dcerou či synem 
se budete vždy těšit. Certifikovaná lek-
torka dohlédne nejen na  to, abyste vše 
prováděli ku prospěchu miminka, ale 
také postupně přidá další cviky a aktivi-
ty, kterými si s dítětem prohloubíte cito-
vou vazbu. 

Zkušená lektorka ke každému mimin-
ku přistupuje individuálně. Zohlední 
jeho dispozice a vy se naučíte sérii úcho-
pů při „plavání“, správné nošení, cviky 
s  dítětem na  suchu i  ve  vodě, jak o  něj 
pečovat během koupání, a  seznámí vás 
s kojeneckou masáží podpořenou veselý-
mi básničkami a říkadly.

Vysvětlí také, v  jak teplé vodě by se 
miminko mělo „koupat“, aby se postup-
ně otužovalo a bylo tak méně nemocné. 
„Ve vodě zapojuje všechny svaly, proto se 
krásně uvolní, unaví a poté dobře spinká,“ 
popisuje instruktorka dětského plavá-
ní Vladimíra Ottomanská. „Voda pro 
něj zůstává prostředím, ze kterého nemá 
strach. Vaničkování navíc velmi usnad-
ňuje následný přechod na  velký bazén, 
protože dítě už v  prvních týdnech života 
začne s nácvikem tzv. signálku.“

Co byste měli vědět 
o vaničkování:
·	 ideální	pro	miminka	od 2	měsíců;

·	 dítě	se	naučí	splývat	na zádíčkách	s pomocí	
rodiče,	uvolní	celé	tělo	včetně	končetin;

·	 rodiče	získají	sebevědomí	při	manipulaci	
s miminkem,	radost	z jeho	prospívání	i více	
odpočinku;

·	 vychází	z prací	doktora	Miloslava	Hocha,	který	
už	v 70.	letech	minulého	století	prokázal	jeho	
příznivý	vliv	na pohyb	i psychiku	dítěte.

 603 495 368 | 603 745 576      info@ottomanek.cz     www.ottomanek.cz
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Švýcarská rodinná společnost Hidrostal, která patří k předním světovým výrobcům 
kalových a průmyslových čerpadel, hledá pro posílení svého týmu v Letech 
u Dobřichovic schopného elektrikáře a mechanika na pozici:

SERVISNÍ TECHNIK
Jste schopný elektrikář nebo máte odborné zkušenosti s čerpadly?

ZAUJALA VÁS TATO NABÍDKA? 
Pro bližší informace nás kontaktujte.

 Tomáš Cmíral
 +420 731 658 122    tomas.cmiral@hidrostal.com

Hidrostal Bohemia, s.r.o.
 Pražská 462, 252 29 Lety u Dobřichovic
+420 226 804 411

POŽADUJEME:
 Zkoušku odborné způsobilosti  minimálně

§ 6 Elektrotechnik dle NV 194/2022 Sb.
 Manuální zručnost, spolehlivost a chuť učit se

novým věcem
 Řidičský průkaz skupiny B

NABÍZÍME:
 Výdělek 40 – 55 ti s. dle schopností  a dovedností 

 Přátelský kolekti v

 Možnost odborného růstu

 Zaškolení ve školicím středisku Hidrostal

 Moderně vybavené zázemí dílny včetně 
diagnosti ckých přístrojů

 Flexibilní pracovní dobu

 Příspěvek na stravování, Multi Sport kartu, 
mobilní telefon

Celostní medicína nahlíží 
na pacienta jako na celek
Nehledáme jednu diagnózu, ale snažíme 
se pochopit kořen pacientova problému 
a  pomoci mu v  dlouhodobém horizon-
tu. Využíváme hlavně naturopatii, ale 
i  homeopatii, nutriční medicínu, kine-
ziologii, popř. děláme masáž k uvolnění 
pohybového systému hlavy. U  pacientů 
se strachem ze zubního ošetření nám 
pomáhá aromaterapie, muzikoterapie či 
dechové techniky. To vše v našich krás-
ných ordinacích, které se mnozí pacienti 
nezdráhají označit za „zubní wellness“.

Co je naturopatie?
Systém péče o zdraví, který se opírá o tra-
diční herbalistiku. Vychází z diagnostiky 
zápádní medicíny, ale hledá příčinu ne-
moci. Snaží se odstranit vše, co tělu škodí 
(toxické zatížení, nadměrný stres, potra-
vinové intolerance aj.), a umožnit mu, aby 
se přirozeně uzdravovalo. Využívá bylin-
ky, doplňky stravy a nutriční medicínu.

V čem se u vás ošetření liší,  
co pacient může zažít jinak?
• Na začátku vyplníte anamnestický do-

tazník, který je podrobnější než jinde. 
Ve  vašem zdravotním stavu a  případ-
ných onemocněních hledáme spojitosti.

• Léčbu pokročilé paradentózy úspěšně 
podporujeme speciálními bylinnými 
směsmi, tinkturami a přírodními do-
plňky. Usilujeme o  zlepšení imunity 
pacienta, jeho dovyživení minerály 
a vitaminy, navýšení antioxidační ka-
pacity a snížení zánětlivosti.

• Rádi připravíme individuální deto-
xikační program před a  po  výměně 
amalgámových výplní, kterou u  nás 
děláme vlastním AMG FREE šetrným 
postupem. Minimalizujeme tím toxic-
kou zátěž odpařované rtuti.

• Před a po chirurgických zákrocích pa-
cientům podáváme speciální na míru 
vyráběné hydroláty a  bylinné čaje 
urychlující hojení.
U  nás se potkáte s  prvotřídní stoma-

tologií za  použití moderního vybavení 
s odkazem na bylinné a přírodní terapie. 
Vždy s osobním přístupem k vám.

transcenDENT: Pro zdravé zuby i tělo
Návštěvu u zubaře asi 
všichni dobře známe 
a umíme si pod ní něco 
představit. Co když se 
ale stomatologie protíná 
s ostatními obory 
a přístupy k člověku, jak 
může potom vypadat?

in
zerce
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• ELEKTROKOLA
• KOLA

horská
 trekingová
 silniční
 dětská
• KOLOBĚŽKY
• KVALITNÍ   

SERVIS
 perfektní 

předprodejní
 příprava kol

OTEVÍRACÍ  DOBA

po-pá 8-18 | so ZAVŘENO
 info@kola-sport.cz      257 721 313

 Komenského 92, Řevnice
www.kola-sport.cz

S U P E R  S L E V Y 
P O K R A Č U J Í !

ELEKTROKOLA, KOLA, KOLOBĚŽKY

TENIS
A POHYBOVÉ HRY

Sportclub Řevnice pořádá:
KURZ PRO PŘEDŠKOLÁKY

PRO KOHO: děti 4-6 let

KDY A KDE: od září, lekce k výběru

LITEŇ [PO] 15-16 h. a 16-17 h.  

HLÁSNÁ TŘEBAŇ [ČT] 16:30-17:30 h.

ŘEVNICE [ST] 16-17 h. [ČT] 16:30-17:30 h.  [PÁ] 13-14 h.

CENA:
3 200 Kč/pololetí

 PŘIHLÁŠKY  NAŠE VIDEO

DĚTI UČÍME základní pohybové prvky a pozvolna 
se seznamují s tenisovou raketou. Později se můžou 

orientovat na plnou výuku tenisu (projekt Tenisová škola), 
nebo jiných sportů (projekt Škola sportů).

Přihlášky a bližší informace též přes e-mail  
info@sportclubrevnice.cz nebo na tel. 602 216 747.

 Kancelář: nám. Krále Jiřího z Poděbrad 626, Řevnice  |  ondrejpravdivy.cz

 Ing. Ondřej Pravdivý
osobní realitní poradce a makléř

 776 049 897

AKTUÁLNÍ NABÍDKA

Rodinný dům | Dobřichovice 

PRODEJ

Rodinný dům | Halouny 

PRODEJ

Chata | Hlásná Třebaň Pozemek | Velká Chuchle

PRODEJ PRODEJ



dobnet  10/2024

SPORT — 17

Družstva mužů a  žen ASK Dipoli 
ovládla druhou ligu a  dostala šanci 
porvat se o postup do nejvyšší soutěže. 
Muži to zvládli na jedničku, ale jejich 
„parťačkám“ sen unikl. Skončily šesté 
o  pouhých patnáct bodů od  čtvrtého 
postupového místa. 

Atletky bojovaly až do  posledních chvil 
a v závěru se jim dokonce podařilo zvítězit 
v obou štafetách, ale na postup to nestači-
lo. Přesto šlo o velký úspěch, jelikož ASK 
Dipoli je ve druhé lize teprve dva roky. 

Obě družstva žen byla navíc značně 
oslabená o  několik členek z  kategorie 
žactva (těm se podařilo postoupit na mis-
trovství Čech) a další zraněné či nemocné 
závodnice. „ASK Dipoli předem avizoval, 
že v případě, pokud nepostoupí oba týmy, 

muži i ženy, nepůjde do vyšší ligy ani jedno 
z družstev. Důvodem je týmový duch, logis-
tika a finance na zajištění dopravy i servi-
su,“ vysvětlilo vedení klubu a dodalo: „Byl 
to vynikající rok, závodníci se navzájem 

podporovali a  i  přes dlouhou sezonu byla 
na  všech závodech výborná atmosféra. 
Druhá liga bude pro mladý klub plný skvě-
lých lidí tím pravým místem pro závodění. 
Velké díky patří všem atletkám a atletům.“

I přes výhru mužů zůstávají atleti v nižší lize

in
zerce

Volejbalistky vybojovaly první důležité body
Se začátkem září se volejbalistkám 
letovského klubu SVBC rozběhl nový 
ročník soutěží. Ve  hře jsou dívky na-
příč kategoriemi.

Nejvyšší soutěž hraje tým do 18 let, který 
působí v extralize, tedy mezi nejlepšími 
dvanácti kluby v republice. V úvodním 
dvojzápase v  Kralupech se nejdříve ra-
doval z výhry 3:2, ale pak utrpěl poráž-
ku 0:3. S  posílením o  několik starších 
hráček se prakticky stejná sestava vy-
dala další den do  Karlových Varů, kde 
si zapsala dvě výhry a  plný počet šesti 
bodů do  tabulky druhé ligy kategorie 
do 20 let.

Poslední neděli před začátkem škol-
ního roku začala kvalifikace krajského 
přeboru pro týmy starších žákyň. Áčko 
do  nového ročníku nastupuje ve  vel-

mi omlazené sestavě s  řadou dívek 
ve věku mladších žákyň a ve dvoukolo-
vé kvalifikaci pro první třetinu soutěže 
vydobylo účast ve  druhé výkonnostní 
skupině. Tam se bojuje o 11. až 20. mís-
to v soutěži, kterou hrají čtyři desítky 
týmů. Béčko plné nováčků je zatím bez 
výhry a bude měřit sílu v nejnižší třetí 
skupině.

Nejmladším nadějím přinesla nová 
sezona první medaile. Na  tradičním 
minivolejbalovém turnaji Malý Jakubá-
ček v Církvici u Kutné Hory zabodovaly 
Anežka Sedlářová, Karolína Hallmann 
a Alžběta Burešová. Získaly zlato v mod-
rém minivolejbale. kab

Foto Marie Typovská 

Poznačte si do kalendáře 28. října, kdy řevnický Sokol oslaví na náměstí 
Krále Jiřího z Poděbrad nejen vznik republiky, ale i výročí svého založení.Sokolský běh republiky: 

Foto archiv klubu

Zlatnictví Zmatlíkovi
Slunečná 1326, 252 28 Černošice (autobusová zastávka Vráž – u transformátoru)

Nabízíme kompletní sortiment ze žlutého a z bílého zlata
• velký výběr snubních prstenů, dětských náušnic
• prsteny a náušnice se všemi druhy kamenů
• řetízky, madonky, náramky atd.
• opravy, čištění, zlacení, rhodiování, výkup zlata
• precizní ruční výroba na zakázku

tel.: 251 641 208 | mobil: 736 710 244
info@zlatnictviaz.cz

www.zlatnictviaz.cz

Otevírací doba
Po: zavřeno | Út: 14–18
St: 9–11 / 14–18
Čt, Pá: 14–18 | So: 9–11:30
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Zuzana Železná
Certifikovaná makléřka

T 739 000 160
E zuzana.zelezna@re-max.cz

Lukáš Hrubý
Majitel kanceláře a makléř

T 739 899 990
E lukas.hruby@re-max.cz

Dan Richter
Certifikovaný makléř

T 604 845 638
E dan.richter@re-max.cz

www.remax-allup.cz

REALITNÍ KANCELÁŘ
PRODEJE A PRONÁJMY

Otevírací doba:
po – pá 10 – 15 hod.
nebo dle dohody

Pražská 454, 252 29 Lety

Spolehlivě 
a bezpečně

DOMŮ BYTŮ POZEMKŮ

PŘEDPRODEJ NA LÉTO 2025 ZAHÁJEN
Nejnižší záloha od 990 Kč na osobu
Nejvyšší slevy pro dospělé nebo 1 dítě zcela ZDARMA
Storno ZDARMA až 30 dnů před odletem!
Nejširší nabídka prověřených hotelů
Výhodné parkování na letišti v Praze, Brně a Ostravě

 nám. Krále Jiřího z Poděbrad 626, Řevnice    777 885 760 / 737 888 865    info@kdtour.cz    kdtour.cz

Cestovní agentura
P E T R K A D E Ř Á B E K

REZERVUJTE SI
SVŮJ ZÁJEZD
PRÁVĚ TEĎ

ČTYŘCHODOVÁ
VEČEŘE

25. 10. 18:00 – 22:00

Tartar z muškátově dýně
vinařství Wachter – Wiesler, Pet nat 2020,
Rakousko – Burgenland

Terina z pečeného celeru, nakládaná 
cibule, estragonová majonéza
vinařství Aura, Weissburgunder 
(Rulandské bílé) 2023, Něměcko – Rheinhessen

Srnčí hřbet a dušené ramínko 
na červeném víně, zapečené 
topinambury, růžičková kapusta
vinařství Jülg, Spätburgunder (Rulandské modré) 
Schweigen 2022, Německo – Pfalz

Hruškové mele feuile, 
creme fraiche, slaný karamel
vinařství Carlo Schmitt, Riesling Feinherb 2023, 
Německo – Mosel

Rezervace:  702 234 952        www.restauracecorso.cz
 Náměstí Krále Jiřího z Poděbrad 2, Řevnice

JÍDLA
990 Kč

VINNÉ
PÁROVÁNÍ
490 Kč

M

AN
 IN TREE

KÁCENÍ STROMŮ
▸  zdravotní, bezpečnostní 

a redukční řezy
▸ kácení se zachytáváním do lana
▸  spolupráce s arboristou 

certifi kovaným ETW

PÉČE O ZELEŇ
▸ stříhání živých plotů
▸ sekání trávy
▸ řez ovocných stromů 
▸ výsadba nových stromů

MAN IN TREE
T: 739 544 487
David Novák, Svinaře
mit.novak@seznam.cz

 mitnovak

prodejpalivovehodreva.euprodejpalivovehodreva.eu
777 264 266

PAVEL KISLING
PODBRDY 68

  palivové dřevo
štípané i v polenech
 dřevěné brikety
  přírodní ekologické 
podpalovače

 dřevní štěpka
 zahradní kompost
  mulčování zahrad a příkopů
   likvidace náletových dřevin

PALIVOVÉ DŘEVOPALIVOVÉ DŘEVO
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Lánský barokní zámek má v naší repub-
lice výjimečné místo. Od roku 1921 je ofi-
ciálním letním sídlem prezidentů České 
republiky, z nichž někteří tu v minulos-
ti i  žili. Dnes mohou návštěvníci vidět 
reprezentační salony v  prvním patře, 
rozlehlý park, palmový skleník, kostel 
Nejsvětějšího Jména Ježíš nebo část obo-
ry, kde je naučná stezka s vyhlídkou pro 
pozorování zvěře.

Od tvrze po zámek
Na tomto nyní vyhlášeném místě stávala 
nejméně od roku 1392 dřevěná tvrz. Bě-
hem staletí ji vlastnily různé šlechtické 
rody. Celou obec pak na konci 16. stole-
tí zakoupil císař Rudolf II. a  tvrz pře-
stavěl na  renesanční lovecký zámeček. 
V  17.  století za  držení Valdštejnů pro-
běhla ještě barokní přestavba, kdy byl 
zámek zvýšen o jedno patro. Velká reno-
vace se konala i v letech 1902 až 1903.

Nedlouho poté objekt koupil Českoslo-
venský stát a proběhly poslední stavební 
úpravy architekta Josipa Plečnika. Stopa 
této slavné osobnosti je nejvíce patrná 
v  parku, kde u  hráze rybníka stojí zeď 
s  impozantní kašnou. Plečnik rozšířil 
také palmový skleník.

Zveme vás na prohlídku
Návštěva zámku je velmi zajímavá 
a připomíná prvního československého 

prezidenta T. G. Masaryka. V  prvním 
patře se nacházejí reprezentační míst-
nosti včetně pracovny TGM, dále tu uvi-
díte knihovnu, modrou a  velkou jídel-
nu, žlutý audienční nebo hudební salon. 
Krásou oplývá i  reprezentační hala, 
z níž vede slavnostní dubové schodiště. 
Součástí prohlídky je i  interiér kostela 
Nejsvětějšího Jména Ježíš.

Prohlídky zámku jsou omezené a  je 
potřeba si je online rezervovat na webu 
Správy Pražského hradu. Konají se až 
do  konce října, obvykle každou hodinu 
od 10 do 13 hodin.

Anglický park a palmový 
skleník
Zámecký park vznikl kolem roku 1770 
a  o  15 let později v  blízkosti „vyrostlo“ 
malé arboretum a rozárium, taková fran-
couzská květinová zahrada. Tehdy tu ko-
lem byly valy a vodní příkop, takže chy-
bělo místo na rozšíření parku. Naštěstí je 
nechal zlikvidovat kníže Karel Egon  II. 
z  Fürstenberka v  polovině 19.  století, 
čímž vznikl prostor na založení anglické-
ho parku o nynější rozloze 110 hektarů.

Procházka je zde velmi příjemná. 
Od zámku vede dlouhá jírovcová alej, mů-
žete kráčet po mnoha cestách až k okras-
nému rybníku, který má dokonce umělý 
ostrůvek. Dominantou je kašna Josipa 
Plečnika s chrličemi v podobě lvích tlam.

Za  návštěvu rozhodně stojí palmový 
skleník, postavený v  roce 1880. Nyněj-
ší vzhled získal díky Josipu Plečnikovi 
za  prezidenta Masaryka, kdy byl rozší-
řen o jedno křídlo. Dnes ho můžete vidět 
po rozsáhlé obnově z roku 2015.

Hlavy státu v Lánech
Prezident Tomáš Garrigue Masaryk si 
Lány velmi oblíbil, po abdikaci na úřad 
prezidenta v  roce 1935 se do  obce i  se 
svou rodinou přestěhoval. Všichni zde 
byli nakonec pohřbeni v  jednoduchém 
venkovském hrobě, který se v  dobách 
totality stal symbolem československé 
demokracie.
Lánskou rezidenci příliš nevyužíval 
Edvard Beneš, zato během války tu by-
dlel nemocný prezident Emil Hácha 
s  dcerou. Klement Gottwald, Antonín 
Zápotocký, Antonín Novotný a  Ludvík 
Svoboda do Lán zavítali málokdy, stejně 
jako Gustáv Husák. Až prezident Václav 
Havel navázal na  tradice Masarykovy 
doby a od roku 1989 Lány opět ožily.
 Lucie Hochmalová

Do letního sídla prezidentů 
přichází barevný podzim
Zámek Lány leží ve stejnojmenné obci uprostřed 
křivoklátských lesů. Do jeho areálu se dlouho nesmělo, 
teprve v roce 1990 byl veřejnosti zpřístupněn zámecký 
park. A v loňském roce se lidé poprvé podívali 
i dovnitř budovy v rámci komentovaných prohlídek. 
Letos je můžete stihnout ještě do konce října.

TIP NA VÝLET — 19

Praktické informace

·	Zámecké	prohlídky	se	konají	
od 1.	března	do 31.	října	od úterý	
do neděle.	

·	V říjnu	je	otevřeno	od 9:30 
do 17	hodin.

·	Vstup	do parku	je	zdarma.

·	Psi	do parku	nemohou.

·	Zájemci	mohou	navštívit	i oboru	
v Lánech,	je	zde	dřevěná	vyhlídka.	
Děti	platí	20	Kč,	dospělí	50	Kč.

·	Naučná	stezka	je	přístupná	
celoročně,	spojuje	obec	Lány	
s oborou	a měří	5	kilometrů.
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Stejně jako loni jsme na  základní škole 
v  úvodním celoškolním komunitním 
kruhu přivítali nové spolužáky, prvňáč-
ky ze třídy Ledňáčků. Pak jsme se vydali 
na týdenní adaptační pobyty. První stu-
peň vyjel do  Českosaského Švýcarska 
a druhý do Krkonoš.

Adaptační fáze běží také u  mladších 
dětí. Aby byl jejich přechod do  školky 
nebo jeslí plynulý a  bez větších obtí-
ží, mohou být mámy a  tátové s  námi. 

Předškoláci z  obou našich školek vyje-
li na  konci září na  Expedici Sněžka 24. 
V  rámci přechodového rituálu 25. září 
zdárně zdolali vrchol nejvyšší hory Čes-
ka. Jsou to borci a borkyně.

Pro rodiče jsme v LMŠ připravili jed-
nodenní seznamovací výlet a  v  MŠ Jed-
noho stromu proběhla akce Otvírák. Její 
pedagogové stihli absolvovat seminář 
Práce s  hlasem s  Pavlou Fendrichovou 
z projektu Krajinami hlasu.

Hodně jsme se těšili, že s vámi oslaví-
me 15. výročí založení Jednoho stromu. 
Člověk míní, příroda mění. Všichni jsme 
si prošli buď fyzicky, nebo jen mentálně 
zátěžovou zkouškou ničivých povodní. 
Místo oslav jsme se strachovali, zda nám 
školku v Dolních Černošicích nevyplaví 
Berounka. Ta k nám nakonec byla milo-
srdná. Myslíme však na ty, kteří takové 
štěstí neměli.
 Alena Laláková, ředitelka ZŠ a LMŠ Na dvorečku

Nový školní rok jsme odstartovali na horách

Zveme
Beseda pro zájemce o 1. třídu 
v ZŠ Na dvorečku 6. 11. 17:00

Kde: ZŠ Na dvorečku, Karlštejnská 253, 
Černošice (není nutné se přihlašovat)

Beseda pro zájemce o 2. stupeň 
Komunitní školy 26. 11. 17:00

Kde: Komunitní centrum Jeden strom, 
Topolská 2036, Mokropsy (není nutné 
se přihlašovat) 

Nabízíme
Volné místo pro dítě ve věku 3–6 let v Lesní MŠ Na dvorečku.
 Volejte na 739 455 534.

Volná pracovní místa
Speciální pedagog do ZŠ (úvazek 0,2) 

Pracovní den středa nebo čtvrtek. 
Reedukace, speciální pedagogická péče, 
zástup za MD. Volejte na 723 631 600.

Učitel/ka do MŠ (plný i částečný úvazek)
Lipence – D. Černošice Volejte 774 989 498.

Asistent/ka pedagoga do LMŠ
2 dny v týdnu (středa, čtvrtek)
 Volejte 777 258 450.
CV zasílejte na reditelka@jedenstrom.cz. www.jedenstrom.cz
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Pocházel ze sklářské rodiny. Jeho předci 
nicméně nebyli známí skláři z blízkého 
Nižboru, ale z  Tasic na  Vysočině. Anto-
nín se narodil roku 1871 v Nových Mit-
rovicích na Plzeňsku. Po dokončení stu-
dia na  gymnáziu a  obchodní akademii 
se musel začít věnovat rodinné sklárně. 
Více ho ale zajímaly ryby, konkrétně 
pstruzi. V  blízkosti sklárny dokonce 
vybudoval menší pstruhové hospodář-
ství a  pro lepší chov vynalezl přístroj 
na  líhnutí Simplex. Nechal si jej paten-
tovat a brzy za něj získal i vyznamená-
ní na  mezinárodní výstavě v  Miláně. 
Mimochodem, zájem o něj byl po celém 
světě a používán je dodnes.

Sklářské řemeslo využil naplno
Právě v  Mitrovicích postavil Antonín 
Rückl roku 1912 své první sluneční 
lázně. „Šlo o  malé hospodářské stavení 
s  prosklenou střechou, kde na  sobě za-
čal praktikovat svou metodu. Měl totiž 
po pádu s koněm problémy se zády. „Byla 
to taková sauna,“ popisuje historik a pu-

blicista Karel Tichý. A protože byl vyná-
lezce slunečních lázní současně i  sklář, 
nemusel se obávat pigmentace nebo UV 
záření. „Sklu rozuměl, dokázal ho dobře 
chemicky složit. Bylo pevné a propouštělo 
co nejméně ultrafialových paprsků,“ vy-
světluje publicista.

Po uzavření sklárny v Nových Mitro-
vicích se Rückl se svou druhou ženou, 
o  dvacet let mladší Anežkou, odstěho-
val do  Řevnic do  domku čp. 246. Proč 
právě sem, není zcela jasné. Jisté ale je, 
že v  nedalekých Černošicích koupil do-
mek pro svou první ženu Jiřinu a  dce-
ry. Také na  svém řevnickém pozemku 
založil hrázděné sluneční lázně, kam 
na  ozdravnou kúru zavítal například 
spisovatel Ignát Herrmann, jenž si tento 
zážitek zapsal ke dni 27. 8. 1921 do svého 
deníku. Další lázně postavil Rückl u Se-
manských na kurtech.

Do svého slunečního vynálezu investo-
val veškeré své jmění. Po letech zkoumá-
ní nakonec zkonstruoval skleněnou ku-
poli. Stala se typickým znakem jeho lázní. 

Inzeroval v  pražských novinách a  sou-
dil se s těmi, kteří jeho vynález budova-
li bez patřičných licenčních poplatků. 
V Praze-Hodkovičkách vystavěl velkole-
pé veřejné sluneční lázně V Zátiší. Říkal 
jim „velký Chrám Slunce“.

Inspirace pro knihu
Ve  druhé polovině 20. let se rozhodl 
prodat dům v Řevnicích a odstěhovat se 
do  Francie, jež v  té době byla kolébkou 
helioterapie. Ve  Středomoří, kde je del-
ší sluneční sezona, mohl svou léčebnou 
metodu lépe zkoumat, a navíc tu nachá-
zel pochopení u  vědecké společnosti. 
Dlouho si ale mořského podnebí neužil. 
„Zemřel v roce 1938 na mrtvici, když se 
vracel vlakem z Benešova do Prahy. Krát-
ce před zabráním Sudet,“ uzavírá Rück-
lovu životní etapu Karel Tichý, majitel 
jediných dosud fungujících slunečních 
lázní v Česku. Sám si je ve svém rodišti 
v  Dolních Beřkovicích zrekonstruoval. 
Přiměly jej poté k sepsání knihy o tom-
to poněkud zapomenutém fenoménu. 
Během více než dvou let intenzivního 
bádání, procházení archivů, zpovídání 
pamětníků a  potomků se mu podařilo 
identifikovat 21 staveb jako léčebné slu-
neční lázně Antonína Rückla. Šest z nich 
se nachází na  černošických pozemcích, 
v  Řevnicích byly doloženy dvoje. Čtyři 
stavby jsou v Praze, dvě v Neratovicích 
a  další kromě Dolních Beřkovic ve  Sla-
ném, v Bechyni a Mohelně. 

Když se lázně přemění 
na skleník
Podle Karla Tichého existovaly tři vari-
anty slunečních lázní: na střeše, terase 
či balkoně, v případě posledních jmeno-
vaných šlo o  samostatně stojící stavbu 
s relaxační místností, šatnou… A proto-
že po roce 1948 bylo slunění považová-
no za přežitek, většina těchto lázní pře-
stala sloužit svému účelu. Staly se z nich 
skleníky, venkovní koupelny, prádelny, 
kůlny.

Karel Tichý přesto věří, že jeho do tis-
ku chystaná kniha Rücklovy léčivé slu-
neční lázně s  podtitulem Architektura 
rané moderny může mít i  své pokračo-
vání. „Téma nechci uzavírat. Věřím, že 
se ozve někdo, kdo podobnou stavbu má 
nebo ví, že někde stála. I o zaniklých láz-
ních se dá najít mnoho informací,“ říká 
badatel a archivář Památníku národní-
ho písemnictví. Pavla Nováčková

Lázně, ve kterých léčilo slunce
Řekne-li se slovo „lázně“, většina z nás si vybaví 
ty s léčivými prameny v Karlových Varech, 
Poděbradech či Luhačovicích. Za první republiky 
se ovšem velké oblibě těšily i lázně sluneční. Snad 
i proto se dostaly do jednoho z dílů seriálu Hříšní 
lidé města pražského. Jejich sláva se přitom nesla 
z dolního Poberouní. Právě tady se jejich zakladatel 
Antonín Rückl na několik let usadil.

Sluneční  lázně v Řevnicích, 30. léta minulého století, Antonín Rückl s manželkou Jiřinou

Foto archiv K. Tichého
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Vyluštěnou tajenku zasílejte na adresu krizovka@dobnet.cz nebo na adresu DOBNET, z. s., Palackého 27, 252 29 Dobřichovice, a to nejpozději 
do 20. října 2024. Prosíme luštitele, aby při zasílání řešení uvedli také svoji poštovní adresu a telefon. Výherce včas kontaktujeme.

Výherce získá poukaz na nákup v zahradnickém centru Conica, OC Lety.
Vylosovanou výherkyní křížovky ze zářijového vydání je: Lucie Vacke Pomichálková, Dobřichovice. 
Získává poukaz na tatarák pro dvě osoby v restauraci Chalupa, Rovina. Blahopřejeme.

Správná tajenka z minulého čísla: … sousedské rozvozy zdarma… již od jednoho jídla.
Cenu si, prosím, vyzvedněte do 30 dnů od data vydání měsíčníku DOBNET č. 10/2024, jinak cena propadá. Děkujeme. Křížovku připravil Pavel Havlíček

Výherní křížovka s tajenkou
Soutěž o poukázku v hodnotě 500 Kč na nákup dle vlastního výběru

Otevírací doba:
po-so 10:00-18:00   ne 10:00-16:00

 Pražská 459, 252 29 Lety
 info@conica.cz

www.zahradnictvilety.cz
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FEMAT
BUDGET

FEMAT Radotín s.r.o.
Vrážská 1562/24 a
153 00 Praha - Radotín
www.femat.cz | +420 603 588 675

FEMAT
BUDGET

Servisní program 
pro starší vozy Škoda

Servis vozů starších 5 let za skvělé ceny!

FEMAT BUDGET - Kvalita, kterou si můžete dovolit. Máte vůz starší 5 let? Přijďte k nám a využijte našich 
speciálních cen na údržbu a opravy. FEMAT BUDGET nabízí ekonomický servis bez kompromisů na kvalitě.

Octavia III

Platí pro 
vozy starší 

5 let

Fabia III

FEMAT Radotín s.r.o.
Vrážská 1562/24 a
153 00 Praha - Radotín
www.femat.cz | +420 603 588 675

Kodiaq I Superb III

Servis výměny oleje

Spojková sada

Výměna rozvodů

Výměna předních brzd

Výměna zadních brzd

1,0 TSI 70 kW 2,0 TDI 110 kW

2 390 Kč

11 990 Kč

7 790 Kč

2 890 Kč

12 990 Kč

12 210 Kč

8 940 Kč

7 740 Kč

3 090 Kč

13 890 Kč

13 810 Kč

13 149 Kč

8 800 Kč

3 190 Kč

14 310 Kč

14 990 Kč

8 470 Kč

7 960 Kč

Ceny úkonů pro ostatní motorizace Vám sdělí naši servisní poradci

vč. fi ltru

řemen, napínací kladky, čepadlo

lamela, přítlačný talíř, ložisko

kotouče a destičky

kotouče a destičky

Ceny uvedeny s DPH.

2,0 TDI 110 kW 2,0 TDI 110 kW

Servisní program 
pro starší vozy Škoda

Servis vozů starších 5 let za skvělé ceny!

Kvalita, kterou si můžete dovolit. Máte vůz starší 5 let? Přijďte k nám a využijte našich speciálních cen na údržbu a opravy. 
FEMAT BUDGET nabízí ekonomický servis bez kompromisů na kvalitě.



www.idobnet.cz

+ Televize
+	Servis	počítačů 
a	notebooků

+	Poradenství 

+	Inteligentní	zvonky
+ Připravujeme
 + Správa domácí sítě 
 + DOBNET Security

Na optice 
   až 2 GbpsRychlý 

internet 

Váš dobrý soused

DOBNET, z. s., Palackého 27, Dobřichovice   277 001 111   dobnet.cz  | dobnet.cz

BETONÁRNA
Lety u Dobřichovic

výroba a doprava betonových směsí

čerpání betonu

prodej stavebních písků a štěrků

výroba prefabrikace (železobetonové 
konstrukce) a betonových bloků vč. montáže

Proč si vybrat právě nás?
Vyrobíme cokoli
Kvalita odpovídá  
předepsaným normám.

Děláme kalkulaci na míru
Započítáme i případnou  
montáž a dopravu.

Jsme rychlí
Vaši poptávku zpracujeme  
do 48 hodin od přijetí.

Kontaktujte
nás

 Osbet Beton s. r. o. | Polní 291, 252 29 Lety – Dobřichovice
	 Dispečink:  +420 257 710 426 | 602 227 869 |   dispecink@osbet.cz www.osbet.cz


